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§ 1 Mötets öppnande. 

Marie Arsenian-Henriksson öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  

 

§ 2 Beslut om justeringsperson  

Olof Akre utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

§ 3 Godkännande av föredragningslistan  

Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från sammanträdet den 13 maj 2024 läggs till handlingarna. 

 

§ 5 Beslut om förslag till FoU-budget 2025 

Kristin Blidberg föredrar ärendet. Ledningsgruppen KI-Region Stockholm beslutade den 13 

juni 2024 att öka forskningsrådets preliminära budgetram för 2025 till 723,1 mkr (720,4 mkr 

för 2024) och att samla kostnader för den centrala Clinicum-organisationen i 

ledningsgruppens budgetram. Planeringsförutsättningar för forskningsrådets budget 

presenteras: föreslagna förändringar i budgeten för 2025 jämfört med 2024 inkluderar 

utlysning av fem tjänster för klinisk postdoc i vårdvetenskap, en utökning av antal platser i de 

kliniska forskarskolorna i epidemiologi och psykiatri, ett förändrat postdoc-/docentprogram 

samt att kostnad för Clinicum flyttas till ledningsgruppens budgetram. Förslag till 

forskningsrådets budget inkluderar inte någon uppräkning av forskartjänster och årlig 

uppräkning av de kliniska forskarskolorna och inte heller förändrad budget för ALF Medicin 

och NSV-utlysningarna. 

Kristin Blidberg informerar vidare om resursfördelningsmodellen, om preliminär fördelning 

av verksamhetsfördelade medel till FoUU-kommittéerna samt om förändringar i parametrarna 

bibliometri, externa medel och förenade tjänster som bidragit till utfallet. Bland annat får 

Karolinska universitetssjukhuset en minskning av verksamhetsfördelade medel medan SLSO 

och Södersjukhuset får en ökning 2025.  

 

Diskussion följer, bland annat framförs att forskningsrådet fått en relativt sett liten uppräkning 

av sin budgetram för 2025. Forskningsrådet diskuterar principer för uppräkning av 

forskartjänster och forskarskolor; såväl argument för som emot uppräkningar av dessa 

budgetposter framförs. En strategisk diskussion om principerna för uppräkning föreslås 

fortsätta under hösten.  
 

Forskningsrådet beslutar  

att godkänna förslag till forskningsrådets budget enligt tabellen nedan 

att överlämna förslaget om forskningsrådets budget till ledningsgruppen KI-Region 

Stockholm, samt  

att förklara beslutet medelbart justerat  
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  2024 2025 Diff 

Verksamhetsfördelade medel 451,0 451,0 0,0 

FoU-basersättning  150,7 150,7 0,0 

FoU-aktivitetsersättning  300,9 300,9 0,0 

Sökbara projektmedel 171,6 171,6 0,0 

ALF-projekt medicin inkl granskarorganisation 161,6 161,6 0,0 

NSV-projekt (nätverkssjukvård) 10,0 10,0 0,0 

Långsiktigt verksamhetsstöd 77,9 82,5 4,6 

 Kliniska forskartjänster inkl granskarorganisation* 60,3 62,8 +2,5 

 Kliniska forskarskolor** 16,2 18,3 +2,1 

 Forskarskola i hälsovetenskap (fr 2021) 1,4 1,4 0,0 

Strategiska satsningar 15,4 13,6 -1,9 

Docentprogram 0,2 0,8 +0,6 

Satsning för ökad samverkan (DS, SÖS, SLSO) 7,5 7,5 0,0 

Clinicum (KI) 2,4 0,0 -2,4 

Satsning primärvården, SLSO 5,3 5,3 0,0 

Kansli 3,0 3,0 0,0 

Bibliometrisystemet  1,5 1,5 0,0 

Totalt Forskningsrådet 720,4 723,2 +2,7 

 

 

§ 6 Beslut om omfördelning av medel avsatta för Clinicum 

Kristin Blidberg föredrar ärendet. Forskningsrådet avsatte 2,4 miljoner kronor till Clinicums 

centrala stöd för 2024. Clinicum har nu aviserat att de inte kommer att förbruka hela det 

tilldelade beloppet under 2024 och de önskar återbetala 1 miljon kronor. Det föreslås att 200 

tkr vardera fördelas till de aktiva Clinicum-noderna vid Danderyds sjukhus, Karolinska 

Universitetssjukhuset Huddinge och Solna, SLSO och Södersjukhuset.  

 

Forskningsrådet beslutar 

att omfördela 1 mkr av ALF/FoU-budgeten som för 2024 ursprungligen avsattes till den 

centrala Clinicum-organisationen till de fem aktiva Clinicum-noderna.  

 

 

§ 7 Beslut om tilldelning av utlysta medel till forskar-ST, klinisk postdok, klinisk 

forskare, högre klinisk forskare och klinisk postdok i vårdvetenskap 2025 

Kristin Blidberg föredrar ärendet. Jäviga i forskningsrådet anmäls för respektive utlysning. 

Kristin Blidberg presenterar sakkunniggruppernas förslag på tilldelning av tjänster samt 

uppgifter om söktryck och beviljandegrad för respektive utlysning enligt nedan.  

 

Forskar-ST 

Catarina Almqvist Malmgren anmäler jäv och deltar inte i beslutet om forskar-ST. 

Utlysningen omfattar sex tjänster och 28 sökande (20 kvinnor och 8 män). Sakkunniggruppen 

föreslår att fyra kvinnor och två män beviljas medel; beviljandegrad är 21 procent totalt (20 

procent för kvinnor och 25 procent för män).  
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Klinisk postdok 

Utlysningen omfattar 10 tjänster och 68 sökande (40 kvinnor och 28 män). Sakkunniggruppen 

föreslår att fyra kvinnor och sex män beviljas medel; beviljandegrad är 15 procent totalt (10 

procent för kvinnor och 21 procent för män). 

 

Klinisk postdok i vårdvetenskap 

Yvonne Wengström deltar inte i beslutet om klinisk postdok i vårdvetenskap. 

Utlysningen omfattar 5 tjänster och 20 sökande (18 kvinnor och 2 män). Sakkunniggruppen 

föreslår att fem kvinnor beviljas medel; beviljandegrad är 25 procent totalt (28 procent för 

kvinnor och 0 procent för män). 

 

Yvonne Wengström, som är ordförande i sakkunniggruppen, informerar kort om 

bedömningsarbetet och att gruppen överväger att lägga till en intervju i processen. 

 

Klinisk forskare 

Catarina Almqvist Malmgren anmäler jäv och deltar inte i beslutet om kliniska forskare. 

Utlysningen omfattar åtta tjänster och 43 sökande (23 kvinnor och 20 män). 

Sakkunniggruppen, som består av externa bedömare, föreslår att fyra kvinnor och fyra män 

beviljas medel; beviljandegrad är 19 procent totalt (17 procent för kvinnor och 20 procent för 

män).  

 

Högre klinisk forskare 

Marie Arsenian-Henriksson anmäler jäv och deltar inte i beslutet om högre kliniska forskare. 

Utlysningen omfattar sju tjänster och 44 sökande (25 kvinnor och 19 män). 

Sakkunniggruppen, som består av externa bedömare, föreslår att fyra kvinnor och tre män 

beviljas medel; beviljandegrad är 18 procent totalt (16 procent för kvinnor och 16 procent för 

män).  

 

Diskussion följer, bland annat om att beviljandegraden är något lägre detta år pga. fler 

sökande och om skillnader mellan könen i beviljandegrad.  

 

Forskningsrådet beslutar 
att bevilja tilldelning av utlysta medel för stöd till forskar-ST, klinisk post dok, klinisk forskare, 

högre klinisk forskare och klinisk postdok i vårdvetenskap 2025 i enlighet med 

sakkunniggruppernas förslag, samt  

 

att beslutet förklaras omedelbart justerat. 

 

 

§ 8 Beslut om uppdragsbeskrivning för forskar-AT och forskar-ST och sammansättning 

av arbetsgruppen 

Erika Franzén föredrar ärendet. Ett uppdrag för en gemensam arbetsgrupp för att ta fram ett 

konkret förslag på alternativ till forskar-AT samt göra en översyn av forskar-ST har 

diskuterats tidigare under våren i forskningsrådet och i kommittén för utbildning på 

forskarnivå (KFU).  

Uppdraget innebär att ta fram övergripande förslag på de två programmen. Detaljerna för 

respektive utlysning kan därefter tas fram och justeras av KFU respektive forskningsrådet. 

Erika Franzén presenterar förslag på uppdragsbeskrivning samt på sammansättning av 

arbetsgruppen. Arbetsgruppen bör ha en stor bredd i kompetens som täcker forskarutbildning, 

forskar-AT, forskar-ST, BT/ST, andra legitimationsprofessioner än läkare samt 
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samverkansorganisationen. Arbetet med uppdraget föreslås starta under hösten 2024 och 

redovisas senast våren 2026, för att möjliggöra utlysningar av nya program senast inför 2027. 

Intresse för att delta i arbetsgruppen anmäls till ordförande. 

Forskningsrådet beslutar 

att delegera till forskningsrådets ordförande att fastställa uppdragsbeskrivning för uppdrag 

om alternativ till forskar-AT och översyn av forskar-ST i samråd med vicerektor för 

forskarutbildning och 

att delegera till forskningsrådets ordförande att besluta om sammansättning av (ledamöter till) 

arbetsgruppen, i dialog med vicerektor för forskarutbildning.  

 

§ 9 Information och diskussion om utfall av enkät till FoUU-grupper 

Viktoria Svensson informerar om preliminära resultat av enkäten till FoUU-grupper. Syftet 

med enkäten har varit att samla in information om vilka principer som respektive FoUU-

grupp använder för att fördela sina ALF/FoU-medel för klinisk forskning, för att spridas och 

användas som inspiration till alla FoUU-grupper. Mottagare av enkäten var ordförandeparen i 

84 FoUU-grupper. Enkäten har omfattat fem frågor om FoUU-gruppen och 8 frågor om hur 

medlen fördelas och används.  

Enkäten har besvarats av 73 FoUU-grupper, vilket ger en svarsfrekvens på 85 procent. 

Resultat för varje enkätfråga och kompletterande kommentarer presenteras. Även 

övergripande synpunkter på enkäten presenteras. En rapport har påbörjats och slutförs efter 

sommaren.  

 

Diskussion följer. Forskningsrådet konstaterar att enkäten har mottagits väl och att resultaten 

bör spridas när rapporten är klar. Det betonas att varje FoUU-grupp avgör hur medel används. 

Däremot menar forskningsrådet att beslutsprocessen om medlen i vissa fall strider mot det 

regionala ALF-avtalet, när beslut om medlen inte fattas av FoUU-gruppen. Behov av stöd till 

FoUU-grupper för fördelning av medel och indelningen av FoUU-grupperna tas upp och 

föreslås diskuteras vidare i rådet. Några fler analyser föreslås och förslag på ytterligare 

analyser kan skickas till Viktoria Svensson. 

 

Forskningsrådet föreslår också att information om hur FoUU-kommittéerna fördelar medel 

samlas in genom att budget från varje FoUU-kommitté efterfrågas. 

 

 

§ 10 Information om preliminär tilldelning av ALF medicin 

Kristin Blidberg informerar i ärendet. Beredningsprocessen för utlysningen ALF medicin har 

komprimerats i år genom att bedömningsmöten i alla nio prioriteringsgrupperna genomförs 

under våren. Detta möjliggör att preliminära besked om tilldelade anslag kan ges före 

sommaren, vilket förbättrar förutsättningarna för att finansierad forskningstid kan tas ut. 

Kristin Blidberg redogör för söktryck och för preliminär beviljandegrad. Efter att det sista 

bedömningsmötet har genomförts sammanställs underlag för ledningsgruppens beslut. 

 

Forskningsrådet diskuterar möjligheten att framöver följa upp effekten av de tidigarelagda 

tilldelningsbeskeden på möjligheten att ta ut forskningstid. 

 

 

§ 11 Information om inventering av forskningsstöd på Karolinska universitetssjukhuset, 

vid KI och inom Region Stockholm 
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Olof Akre informerar om en inventering av forskningsstöd som har genomförts av FoU-

staben på Karolinska universitetssjukhuset. Inventeringen omfattar forskningsstöd på 

Karolinska universitetssjukhuset, vid KI och inom Region Stockholm. Beskrivningen av 

forskningsstöd vid andra vårdgivare inom Region Stockholm kan behöva kompletteras.  

 

Diskussion följer. Forskningsrådet ser positivt på kartläggningen och dess nytta för forskare. 

Forskningsrådet enas om att beskrivningen av forskningsstöd vid Södersjukhuset, Danderyds 

sjukhus och inom SLSO kompletteras genom att synpunkter förmedlas till kontaktperson vid 

FoU-staben på Karolinska universitetssjukhuset. Forskningsrådet kan diskutera vidare hur 

kartläggningen kan användas. 

 

§ 12 Information om forskningsrådets internat till hösten 

Olof Akre informerar om forskningsrådets internat som är planerat till den 5-6 september 

(lunch-till-lunch) och att ordförande önskar få förslag till programmet, som bör fokusera på 

strategiska, komplexa och långsiktiga frågor. 

 

Förslag på frågor att ta upp på internatet lyfts:  

• uppnås målen med/träffar vi rätt med våra stora satsningar 

• stöd till svaga eller starka forskningsområden 

• principer för uppräkning av ersättning till forskarskolor och forskartjänster 

• processen för ALF/FoUU-budgeten, bjuda in ledningsgruppen/ledningsgruppens 

budgetgrupp  

• FoUU-grupperna, är indelningen rätt 

• uppdrag till FoUU-grupper, USV-enheter, FoUU-kommittéer (även mandatperiod och 

tillsättning av ledamöter) 

• stöd till FoUU-grupperna gällande ALF-medel  

• stöd till (finansiering av) forskarskolorna  

• workshopparna, förslagen och FR åtgärder, uppföljning 

• rapport från task force ALF & USV, vad kan FR behöva arbeta vidare med 

• KI:s tidigare prioriterade risk gällande förutsättningar för klinisk forskning och 

forskarutbildning, uppföljning 

• KI:s program WISE och FIELD, borde det finnas något liknande inom Region 

Stockholm, kan modellerna spridas 

• postdoc-programmet, uppföljning av/inspel till implementering av programmet 

• pågående utredningar, inspel/diskussion 

 

Ytterligare förslag skickas till Viktoria Svensson och Kristin Blidberg.  

 

§ 13 Information om diskussion i ledningsgruppen KI-Region Stockholm om systemet för 

oredlighet i forskning 

Viktoria Svensson och Kristin Blidberg informerar om ledningsgruppen KI-Region 

Stockholms diskussion om systemet för och stöd till forskare vid oredlighet i forskning den 13 

juni. Deltagande var Helén Törnkvist, chefsjurist KI; Claes Frostell, ordförande etikrådet KI; 

Helena Scarabin, jurist KI; Elham Hedayati, ordförande råd för god klinisk forskningssed vid 

Karolinska universitetssjukhuset och Johanna Bäckström, HR-direktör KI. Regelverket för 

god forskningssed och prövning av oredlighet presenterades och diskuterades. Elham 

Hedayati presenterade utkast på en processkarta för stöd till forskare vid misstänkt oredlighet 

i forskning som tagits fram av rådet på Karolinska universitetssjukhuset. Ledningsgruppen har 

beslutat att tillsätta en gemensam arbetsgrupp för att arbeta med frågan. 
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§ 14 Information från KI och Region Stockholm  

Från Karolinska Institutet informerar Marie Arsenian-Henriksson om att Vetenskapsrådet 

(VR) under 2024-2025 genomför en nationell utvärdering av medicinsk grundforskning 

(”medicinska och farmaceutiska grundvetenskaper”) för perioden 2018-2024. Ett urval av 

publikationer samt 12-16 fallstudier ska lämnas in och granskas av VR för bedömning av den 

vetenskapliga produktionens kvalitet och forskningens betydelse i samhället. Vidare 

informeras om att arbete pågår i kommittén för forskning, under ledning av vice ordförande 

Christian Giske, att utveckla ett kvalitetssystem för forskning på KI. UKÄ ska 2026 granska 

lärosätens kvalitetssäkringsarbete gällande forskning.  

 

Ingen information ges från Region Stockholm. 

 

§ 15 Övriga frågor  

Inga övriga frågor anmälda. 

 

 

§ 16 Anmälningsärenden 

Protokoll från utbildningsrådet 2024-05-02 läggs till handlingarna. 

 

 

Vid protokollet  

Viktoria Svensson 

 

 

Protokollet justeras 

 

 

Marie Arsenian-Henriksson  Olof Akre 

 


